
Digníssimes autoritats –una especial salutació al Senyor Batle i als regidors de l’Ajuntament d’Inca–, estimats familiars 
i amics, conciutadans, senyores i senyors. 

El consistori inquer, encapçalat pel Senyor Batle, m’ha conferit una gran responsabilitat: ésser el pregoner de les festes 
del Dijous Bo. 

Aquesta tasca comporta convocar a tots els inquers i a tots els nostres visitants, i fer l’anunci de la més gran de les fires 
de Mallorca, a la qual el poeta franciscà pare Miquel Colom es referiria com “de tota fira, la famosa flor”. 

En primer lloc, voldria expressar el meu profund agraïment al consistori d'Inca per haver-me triat per a aquest pregó. 
És per a mi un honor i un moment molt important, emotiu i molt solemne estar aquí davant d'un auditori tan especial, 
davant de la gent de la meva ciutat. 

Aquest lloc, el Teatre Principal, afegeix un altre component molt especial a aquest acte. És un indret ple de bons records 
que ha format part fonamental de les vides de molts dels aquí presents. Té, a més, un altre significat molt especial per 
a mi, els meus avis materns treballaren aquí i el destí va fer que en aquest mateix lloc naixés la meva mare, Joana Aina 
Corró Estrany. 

Pertanyent a una de les famílies conegudes d'Inca, amb profundes arrels, que ha estimat aquesta ciutat i que també 
s'hi ha sentit estimada, em sent amb la gran responsabilitat d'actuar com la seva veu en aquest acte. 

El Dijous Bo ens deixa veure de la forma més clara possible la manera d’ésser del poble mallorquí. Unes jornades plenes 
de alegria i festa on tot i tothom brilla d’una forma especial. 

No crec que el fet que el Dijous Bo sorgís a Inca fa ja segles hagi estat un fet casual. Encara que no sigui historiador, 
estic convençut que els nostres avantpassats devien ser gent d’inquietuds, gent emprenedora i d’empenta. El fet que 
sigui una festa que hagi continuat durant tants d’anys i segles, amb una força indiscutible, impossible d’aturar, és un 
indicador de la grandesa d’esperit de la nostra ciutat. 

El Dijous Bo, uns dels grans esdeveniments de Mallorca, es posa de manifest el clamor d'una ciutat exultant, oberta de 
pinte en ample. Un lloc de trobada de gents de diversos llocs. Una eclosió de múltiples activitats per a tots els públics. 
Una finestra per veure i descobrir les modernitats del món; per una banda, els animals de la plaça del Bestiar, com a 
símbol del món rural i de la pagesia de Mallorca; per l’altra, una ciutat convertida en mostrador dels darrers avanços, 
amb els vehicles més moderns o les darreres novetats en maquinària industrial. Una simbiosi perfecta i equilibrada 
entre allò tradicional i allò modern. 

El Dijous Bo és un esdeveniment excepcional que hem heretat dels nostres avantpassats i que tenim el deure i la 
responsabilitat de conservar, promocionar i transmetre a les generacions venidores. 

La nostra ciutat no només està situada geogràficament al centre de l'illa. També és un punt de referència per a l’aviació: 
apareix a les cartes de navegació aeronàutica com a “Punto E (Echo)”. Amb el Dijous Bo, Inca, aquest punt central per 
terra i per aire, es converteix més que mai en el cor de Mallorca. 

Els comerços d’Inca han estat una gran senya d’identitat, la seva cara visible. Un lloc de trobada de la nostra gent i una 
forma d’expressió de la nostra societat. Han jugat un paper molt destacat a la nostra ciutat, i l’han distingida. 

Amb el Dijous Bo, els nostres comerços es posen de gala i ens ofereixen els millors productes. És el gran dia de l’any, 
cosa que hem conegut molt bé a ca nostra. Aquesta fira imposava un ritme frenètic al nostre negoci familiar. Tots 
treballàvem, des del més gran al més petit: botifarrons, blanquets, sobrassades, poltrús, camaiots i varies, que mon 
pare obrava de manera magistral i que procuràvem tenir ben a punt per proveir la nostra botiga del carrer Major, el 
Colmado de Can Rosselló. 

Uns productes artesans que materialitzen una de les nostres tradicions més autèntiques i genuïnes, i que nosaltres 
fèiem ben present a la festa del Dijous Bo. No només veníem el producte als visitants de tot arreu, també a molts d'ells 
els explicàvem els detalls i la història darrere de cada producte, cosa que els nostres clients apreciaven molt. Era la 
nostra manera de mostrar, preservar i transmetre una de les nostres tradicions més antigues. 

La meva experiència vital ha comportat un viatge d’anada i tornada. Per la meva carrera professional, he tengut la sort 
d’haver pogut sortir fora i recórrer món. D’anar a viure molt lluny, de conèixer llocs diversos i gent meravellosa. Em 
sent privilegiat d’haver pogut aixecar el cap i entendre que el món és molt gran i ple d’oportunitats: una experiència 
molt enriquidora tant des del punt de vista personal com professional. Aquest coneixement del món exterior, a més, ha 
estat un viatge cap al meu interior, que m’ha servit per conèixer i entendre millor com som i valorar allò que tenim. Em 
recorda una frase que va dir Bill Anders, astronauta de la missió Apollo-8, quan anaven per primera vegada a la Lluna 
i varen mirar cap a la Terra: “Vam anar a explorar la Lluna i en realitat vam descobrir la Terra.” 



I em sent molt afortunat per haver pogut tornar al meu lloc d’origen, tractant de compartir les meves experiències amb 
l’ànim de contribuir a ajudar i millorar el meu entorn i la meva societat. 

Vaig néixer al barri de Sant Francesc, a les entranyes d’Inca. Els meus pares, Antoni Rosselló Munar i Joana Aina Corró 
Estrany, varen ser persones molt conegudes i apreciades. Formaren una família amb sis fills. Als meus germans Mateu, 
Joana Maria, Margalida, Antònia i Pilar, i a mi ens marcaren valors fonamentals que han forjat el nostre caràcter. Els 
valors de la família, el respecte als majors, el treball, la responsabilitat i l’honestedat. Ens ensenyaren que “sa por en 
haver-la vista de prop ja no és por” (a tenir coratge i decisió en tots els moments de la vida). 

A ca nostra, essent negoci familiar, amb les obligacions i responsabilitats que això comporta, regnava un ambient de 
molta feina. Els meus pares varen fer tot el possible per procurar-nos una bona educació. 

De la meva infància s’acumulen molts i entranyables records.  

El record de la Casa Cuna, de les Monges Negres, on vaig iniciar la meva primera etapa escolar, on sor Margalida em 
cuidava i de qui vaig rebre els primers ensenyaments. 

Al Col·legi de La Salle, a on vaig cursar els meus estudis de primària i secundària, i vaig rebre les bones ensenyances 
dels hermanos. Record molt especialment els professors Gabriel Pieras Seguí, Jaume Payeres i Llorenç Coll, i els 
hermanos Pascual, Lluís, Victoriano i Miguel Pérez. A La Salle vaig aprendre els valors de l’estudi, de l’amistat, de la 
companyonia i de la disciplina. També el de l’esport, jugant amb el equip juvenil del Sallista, a on vaig viure moments 
inoblidables; el Sallista, juntament amb el Constància, els meus dos grans equips de futbol. 

Els records del veïns de ca nostra: Can Pons, Cas Cabo, es forn des Call, l’amo en Sebastià Salas (Can Monroig) i la Sra. 
Conchi, l’amo en Martí Celià i madò Maria, Ca sa Cuinera, madò Molinera, Can Massanet, Ca ses Rebassones, na Mari 
de la perruqueria Germanes Amer, Can Madó, Cas Canador, Can Mir... 

Record trobar-me sovint pel carrer el pare Colom, amb el seu hàbit franciscà i el seu pas imponent i solemne. 

Record sor Margalida Frau i Sor Catalina Sansó de l’Hospici, a on els meus pares m’enviaven cada setmana a dur un 
paquet a les monges. Allà, amb tota naturalitat, em trobava cara a cara amb els nostres majors, la presència dels quals 
i la seva mirada plena d’experiència m’infonien un gran respecte. 

Record molt sor Maria de Jesús, monja tancada, que sortia els dissabtes a comprar amb el seu carretet i sempre passava 
per ca nostra. 

També guard un gran record de don Guillem Julià, rector de Sant Domingo, una gran persona i un gran referent moral. 

Records de persones que em van marcar quan era petit. Gent autèntica, senzilla i humil, que retraten molt fidelment 
l’essència d’Inca. 

La meva infància coincidí amb l’apogeu de la indústria del calçat a Inca. Record el concert de les sirenes que sonaven 
de bon matí, signe de la intensa activitat industrial inquera, com també ho era la percussió múltiple dels martellets de 
les cases, on moltes dones i també sabaters autònoms, com el meu avi Joan Corró, treballaven en els seus domicilis per 
a les fàbriques. 

Tots els dies, de camí al Col·legi de La Salle, travessava caminant el centre d’Inca. Aquest trajecte em donava 
l’oportunitat de veure, en viu i en directe, les activitats vitals de la ciutat. Record molt vivament els comerços tan 
emblemàtics com el Forn de Can Serra, el Forn Nou, Can Guixe o Ca l’Estrella, que inundava el carrer amb un exquisit 
aroma de cafè recent molt, com molt bé va retratar Catalina Amer en un dels seus inspirats articles. 

A la plaça, com a centre neuràlgic de la nostra ciutat, hi despuntaven quatre punts cardinals: el Cafè Espanyol i el Bar 
Mercantil, Can Janer i el Forn de la Glòria. Vull tenir, avui, un record molt especial per a en Tomàs, en Jaume i na Cati, 
sempre presents en els nostres cors. Els vull nomenar i fer presents en aquest moment. 

Des de ben petit, vaig tenir una vocació clara per l’aviació i l’espai.  

Em vaig decidir a estudiar la carrera d'Enginyeria Aeronàutica, una decisió que sens dubte va marcar la meva vida. Els 
meus pares i germans foren els pilars fonamentals i sempre m’animaren a afrontar aquest repte, fent-me el millor regal 
que em podien fer. Així que, ple d’il·lusió i entusiasme, vaig partir cap a Madrid, lloc on vaig estudiar la carrera.  

Vaig tenir professors molt il·lustres que em van formar com a enginyer. Vaig poder conèixer molta gent de pràcticament 
tots els llocs d'Espanya. Amistats per a tota la vida, algunes de les quals han volat molt amunt. 

Se’m va presentar l’oportunitat de fer una passa més enllà: sortir d’Espanya cap a Holanda per fer feina a l’Agència 
Espacial Europea, un destí privilegiat per a un enginyer aeronàutic, on vaig poder treballar en alguns dels projectes 
espacials més importants a nivell europeu amb persones de multitud de països. 



Des d’Holanda vaig iniciar el viatge de retorn a Mallorca. Va ser una decisió difícil i arriscada, però amb l’ànim de poder 
oferir els meus millors serveis a la meva terra. 

La meva activitat professional va canviar de l’espai a l’aviació, una activitat molt important a la nostra terra. Vaig 
entrar en una companyia aèria en la qual seguesc treballant des de llavors. Un món apassionant, on he tengut 
l’oportunitat de conèixer de prop els avions i de trobar-me amb grans professionals de l’aviació. 

D’aquestes experiències vitals he après moltes coses. Entre d’elles, que el talent està uniformement repartit pertot. 
Però que el talent, per si sol, no és suficient. Necessita ser cultivat i desenvolupat a través de l’educació i l’esforç perquè 
surti del nostre interior de la millor manera. 

Estant a fora, he estat testimoni del llarg abast del nom de la nostra ciutat. Molts dels meus coneguts i amics que tenc 
a fora tenien notícia d’Inca per haver-s’hi comprat sabates i jaquetes de pell, tot alabant l’excel·lència i qualitat del 
producte adquirit. També moltíssima gent de llocs molt llunyans coneix l’exquisidesa de les nostres estimades galetes 
Quely. 

No debades, una de les característiques dels inquers és el treball. El treball ben fet, de l’excel·lència, sense escatimar 
dedicació, discreció i humilitat. Constància i esforç. Serietat i respecte. Una societat amb seny, amb capacitat 
d’autocrítica, cosa que tal vegada no es dona en altres llocs. Inca és i ha estat bressol de bona gent treballadora i de 
grans empresaris, visionaris i emprenedors: una conjunció molt potent, imbatible, que només pot tenir com a resultat 
l’èxit. 

Es podria afirmar que la sabata va ser, en el seu moment, una gran aposta per les noves tecnologies. Un producte 
innovador en el qual confluïen la saviesa dels mestres artesans i el maneig de modernes màquines que augmentaren 
el ritme de fabricació i la qualitat del producte. Va materialitzar l’arribada a la nostra illa de la Revolució Industrial, 
que ja s´havia estès per tot el continent. 

Quina és la meva visió de futur? 

Com he comentat abans, la meva activitat professional està centrada en l’espai i l’aviació. Totes dues són activitats 
molt importants i molt presents a les nostres vides, potser molt més del que alguns puguin pensar. 

Moltes aplicacions instal·lades en els nostres telèfons mòbils fan ús de satèl·lits que sobrevolen els nostres cels de 
manera constant. Els serveis que estan disponibles per a la ciutadania són de cada vegada més freqüents. Tothom està 
familiaritzat amb el GPS, la televisió per satèl·lit o la foto del Meteosat, com una cosa quotidiana que es fa visible tots 
els dies en els mitjans de comunicació. 

L’espai és molt proper i, en certa forma, és molt accessible per a la ciutadania. És una activitat generadora de noves i 
fascinants oportunitats que mai no hauríem pogut imaginar fa pocs anys. 

L’aviació és un altre àmbit que ha evolucionat de forma vertiginosa en els últims anys. Ha aportat un gran servei a la 
societat i ha canviat enormement i de manera subtil les nostres vides. Ha connectat i apropat molts territoris i societats. 
Ha facilitat enormement la mobilitat de les persones. Mallorca n'és precisament un clar exemple. L’avió és ja un 
element molt integrat en el nostre dia a dia. Encara que no puguem canviar la geografia, es pot dir que l’aviació està 
resolent l’obstacle de les distàncies i de la insularitat. Som prop de molts llocs, a poques hores de vol de les grans ciutats 
europees. 

D'altra banda, les noves tecnologies de la informació han fet possible la connectivitat entre les persones. Ens han duit 
el teletreball: una nova modalitat laboral que s’ha convertit en habitual en multitud d’empreses. 

Amb el transport aeri i el teletreball, la distància ja deixa de ser una barrera. Aquesta combinació ens ofereix una 
finestra d’oportunitats en la qual crec que a Inca estam en una bona posició. 

No hi ha dubtes que Inca és una ciutat amb bona gent treballadora, seriosa i complidora, que genera confiança, amb 
ganes de fer les coses ben fetes. Una ciutat que està ubicada en un entorn com el nostre, en un lloc agradable, amb 
una climatologia envejable i una bona qualitat de vida, coses que clarament la fan creditora dels millors actius al nostre 
favor. 

He pogut constatar com moltes empreses tecnològiques estan ubicades a llocs fora de les grans ciutats. Moltes d’elles 
cerquen la conciliació entre poder exercir una professió més o manco qualificada i poder viure en un lloc agradable, 
amb qualitat de vida. La distància ja no és un hàndicap, i cal pensar que un bon plantejament, en aquest sentit, podria 
generar oportunitats per a la nostra ciutat. L’escenari ha canviat. Ara estam en un bon lloc, quan abans estàvem 
limitats per les circumstàncies geogràfiques. 



Com he dit, abans, la sabata va ser, en el seu moment, una aposta per la innovació i les noves tecnologies. Una iniciativa 
que va generar una gran riquesa a la nostra ciutat en tots els aspectes, tant en l’econòmic com el social. Els inquers 
som un bon exemple que demostra com la innovació i les noves tecnologies són un repte en el qual val la pena invertir 
els nostres esforços i que enriqueix una societat. 

El món ha canviat molt, tal vegada sense adonar-nos-en suficientment. És necessari assumir que moltes experiències 
del passat ja no es tornaran a repetir en el futur. És necessari innovar. 

Com he assenyalat, he fet feina a l’Agencia Espacial Europea, en el centre conegut com a ESTEC, situat a Holanda, on 
treballen més de 2.000 persones, la majoria enginyers i científics procedents de tots els països europeus. Aquest centre 
està ubicat a Noordwijk, una petita localitat que ha prosperat gràcies a la presència d’aquestes instal·lacions de l’ESA, 
generadora de multitud d’empreses tecnològiques al seu voltant. 

Per què no somniar que això pogués donar-se en un lloc com el nostre? 

Tal vegada parlem d’un somni irrealitzable, però estic segur que és un bon exemple perquè reflexionem. 

Tenim bons ingredients, encara que ens manquen moltes coses a fer. Però ara, no estam lluny de cap lloc, estam 
connectats al món més que mai. I estam en una contrada atractiva per a molts de professionals de la ciència i de la 
tecnologia que són de fora, com jo mateix he pogut observar. 

La tecnologia és una oportunitat que pot sorgir i florir a qualsevol indret. No està fermada a cap lloc. 

Molts de fills de la nostra terra –alguns d’ells amb una gran preparació i qualificació– parteixen a treballar fora per a 
obrir-se un camí professional. De ben segur que, si tenguessin una oportunitat aquí, molts d’ells tornarien. Es podria 
recuperar un capital humà molt important per a la nostra terra. 

El meu missatge de cap a la meva ciutat és mirar de front a aquest repte, de manera decidida, sense por i amb 
entusiasme. Per què no? Inca podria ser un lloc idoni per acollir i allotjar empreses tecnològiques, generadores de 
treball de qualitat, atraient de talent i respectuoses amb el medi ambient.  

Ja he comentat que el Dijous Bo és un esdeveniment en què s’ajunten el món tradicional i el món modern, el món de la 
innovació. D’això, en sabem un poc els inquers, i ho hem demostrat en el passat amb gran èxit. 

Us he de dir que, com a inquer de soca-rel que em consider, tret dels anys que vaig viure a fora de Mallorca, mai he 
faltat a la nostra cita del Dijous Bo. 

Inquers i inqueres! Arriba el Dijous Bo, i el seu anunci és l’encàrrec que em pertoca com a pregoner.  
Són dies de goig, d’alegria, de reunir-se les famílies, de convidar els amics de fora. Són dies de cellers, de bona cuina, 
de bon vi, dies d’exposicions, de foguerons, de completes a Santa Maria la Major. Dies d’oficis solemnes, de cercaviles 
de la banda municipal, de ball de bot... Dies en els quals batega dins les nostres venes l’orgull de ser fills d’Inca. 

Amb aquest pregó don la benvinguda al Dijous Bo 2023 i us convid a tots a participar i gaudir de les nostres festes. 

Molts d’anys i bon Dijous Bo! 

Moltes gràcies! 

 

 

Joan Rosselló Corró 

Enginyer aeronàutic 


